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HLEDÁME MÍSTA
PRO POKLADNIČKY

DESET LET
ŘEDITELE STANICE

Rádi bychom zvýšili počet míst,
kde najdete naši pokladničku 
a můžete přispět. Pokud máte tip,
budeme za něj rádi. 
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V LEDNU PŘIJELY
VZÁCNÉ NÁVŠTĚVY

Rádi jsme u nás ve stanici uvítali
herečku Andreu Růžičkovou s ro-
dinou a také 1. místopředsedkyni
PS PČR Věru Kovářovou s kolegy. 

Prvního února tomu bylo přesně 10 let,
kdy se do vedení naší stanice dostal
Zbyšek Karafiát. Sám říká, že šlo o ná-
ročné roky, ale plné změn a rozvoje.
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 DÍKY ZA TO, ŽE POŘÁDÁTE AKCE A  MYSLÍTE NA NAŠE SVĚŘENCE.
ZVÍŘECÍ OBYVATELÉ 
SE PŘEDSTAVUJÍ.
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NA DOVYBAVENÍ OŠETŘOVNY MÁME TÉMĚŘ 100 TISÍC. DĚKUJEME!
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LEDEN A ÚNOR VE STANICI

zima se zatím v plné síle
nepředvedla, ale asi to máte
podobně jako my a už
vyhlížíte jaro. Nakonec
příroda to má úplně jasné, už
jsme ve stanici ubytovali
prvního malého zajíčka - ti
jsou totiž prvními mláďaty
každého roku a opravdu se
objevují už v únoru. 

Bez ohledu na počasí
pracujeme a než přijde
náročný čas mláďat,
návštěvnická sezóna, na
kterou se samozřejmě
těšíme, a mnoho jiné práce,
pracujeme na úpravách
stanice, budujeme,
vylepšujeme zázemí nejen
pro živočichy, ale také
zaměstnanců a přemýšlíme,
kde a co ještě vylepšit. 

V aktuálních Pavlovinkách
shrnujeme dění posledních
dvou měsíců, obracíme se
na vás s prosbou o tipy na
nová místa, kde bychom
mohli umístit sbírkové
pokladničky, Přinášíme
krátkou zpověď ředitele
Zbyška Karafiáta, který
stanici vede deset let,
ohlížíme se za lednovými
návštěvami a děkujeme
skupinkám podporovatelů 
s velkým srdcem a také
korporacím - v tomto
případě dvěma bankám,
které nám v rozvoji
významně pomáhají. 

Děkujeme, že pomáháte. 
Má to smysl! 

Váš tým Stanice Pavlov

MILÍ
PŘÁTELÉ,
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Foto 6x :  Jaroslav Loskot ,  Stan ice Pavlov



A pokud třeba jen chodíte do výše
zmíněných obchodů nakupovat, budeme
rádi za malý příspěvek. Peníze využíváme na
nákup potravy pro zvířata, na péči o ně nebo
třeba na pořízení potřebného materiálu –
misek, podložek, injekčních stříkaček apod. 

Billa v Ledči nad Sázavou, Tesco v Jihlavě,
Penny Market ve Světlé nad Sázavou, ale
také Vodní Ráj v Jihlavě nebo Zverimex ve
Světlé nad Sázavou. To jsou místa, kde
můžete najít naši zapečetěnou pokladnič-
ku a nějakou korunou, která vám zbyde 
z nákupu, podpořit provoz naší stanice. 

Rádi bychom pokladničky rozšířili po celé
Vysočině, a tak hledáme další místa, kam
bychom je mohli umístit. Pokud jste vedoucí
nějakého obchodu, nebo někoho takového
znáte a rádi byste nás touto cestou
podpořili, budeme vám moc vděční.
Podrobnosti domluvíme telefonicky nebo na
adrese propagace@stanicepavlov.cz a rádi
se revanšujeme například volnými
vstupenkami do stanice, pozváním vašich
zaměstnanců na teambulding nebo třeba
VIP prohlídkou. 

HLEDÁME MÍSTA PRO POKLADNIČKY
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Foto: Stanice Pavlov

https://youtu.be/abVed8FZePc
mailto:propagace@stanicepavlov.cz


ZBYŠEK KARAFIÁT
VEDE STANICI 10 LET
Prvního února tomu bylo přesně 10 let,

kdy se do vedení naší stanice dostal

Zbyšek Karafiát. Sám říká, že šlo o náročné

roky, ve kterých se ale stanice proměnila 

k nepoznání a proměny stále pokračují,

dokonce budou v následujících měsících

velmi rozsáhlé a stanice dostane nejen

nový kabát, ale také získá moderní boty,

kalhoty, svetr, zkrátka se oblékne do

nového moderního obleku.

„V areálu stanice vzniklo ekocentrum,
vybudovali jsme velký tým lidí, který se
stará o zvířata, a od počátku působení
stanice se zaměřujeme na ekologickou
výchovu. V roce 2016 jsme se vrhli na
sociální podnikání, kdy zaměstnáváme
osoby s různým zdravotním handicapem,
které by jinak hledali práci velmi těžko, 
a jejich počet každoročně roste,“ vypočítává
změny za poslední roky Zbyšek Karafiát.
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 Novinky nastaly také v areálu stanice.
Podařilo se zmodernizovat voliéry pro orly 
a sovy, zvětšil se výběh pro lišáka, muflonku
i srnky, Úprav doznaly prostory pro vydry 
a aktuálně dokončujeme práce na hlavní
etapě nového bezbariérového návštěvnic-
kého okruhu.

A další velké plány jsou za dveřmi. „Už
máme v ruce projekt na výstavbu 16 voliér 
a k nim ještě přibude tzv. Záchranné cen-
trum s prostory pro vnitřní karantény,
místnostmi pro péči o mláďata, pro inku-
bátory a zázemí pro praktikanty, ale také
kancelář, a nebudou chybět ještě další
voliéry, kde najdou dočasné ubytování
živočichové těsně před vypuštěním do
přírody,“ odtajňuje jednu z novinek ředitel
Karafiát.

Zatímco na začátku se pracovníci stanice
starali o zhruba 300 živočichů ročně, dnes
už je jich přes tisíc, a je tak potřeba kapacitu
stanice navýšit. Čísla dokazují, že o práci ve
stanici lidé z Vysočiny vědí a když je třeba,
volají o pomoc. „Dlouhodobě se nám daří
přibližně přes 50 % živočichů uzdravit
natolik, že jsou soběstační a mohou se vrátit
do volné přírody," připomíná ředitel.

Jiná zvířata, zvyklá na člověka, nebo natolik
handicapovaná, zůstávají ve stanici jako
dlouhodobí obyvatelé a často je mohou
návštěvníci vidět ve výbězích areálu ve
stálé expozici, jako například vydru Máju,
muflonku Muffi, lišáka Lukáše nebo nověji
vydřáka Alfonse a mnoho dalších dravců,
sov, čápů bílých nebo třeba labutí černých.

Foto 3x: Jaroslav Loskot, Stanice Pavlov



KDYŽ STUDENTI, DĚTI NEBO SKAUTI 
MAJÍ VELKÉ SRDCE

Především v období kolem Vánoc se nám
ozýváte, že jste se rozhodli uspořádat akci
a z vybraných peněz podpořit naši stanici.
Každoročně jsme překvapeni a velmi
potěšeni, kolik času pomoci věnujete, jak
zajímavé akce organizujete a že si
vzpomenete zrovna na naše svěřence.

Například děti a učitelé z MŠ a ZŠ Sázavka
vybrali pro zvířátka 5.000 Kč, zaměstnanci
čerpací stanice v Přibyslavi nám zase
doručili dvě plné pokladničky a studenti 
z Gymnázia a Střední odborné školy
pedagogické Čáslav v rámci Dne
otevřených dveří uspořádali Bake sale - 
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napekli dobroty, které za symbolické částky
prodávali a rozhodli se, že výtěžek věnují
našim zvířátkům. Mysleli na nás i žáci ze ZŠ
a MŠ Brzkov s dětmi z vodáckého
skautského oddílu (středisko Goliath
Přibyslav, z. s.), kteří uspořádali Vánoční
jarmark, vybrali peníze a za ně si adoptovali
srnky Emičku a Evičku a puštíka obecného.

Určitě jsme zapomněli na mnoho dalších
dárců, kteří i v této nelehké době myslí i na
němé tváře a pomáhají v takové míře, že
chod stanice běží tak, jak má a můžeme
pomáhat všude tam, kde je třeba. Díky za
vás!

Foto 2x MŠ a ZŠ Brzkov, 1x Stanice Pavlov a 2x studenti Gymnázia SOŠ pedagogické Čáslav



a jejich návštěvu jsme využili k vyložení
našich nápadů, kdyby chtěli a mohli ze
svých funkcí pomoci. A samozřejmě
nesměla chybět návštěvě lišáka Lukáše. 

V lednu jsme u nás ve stanici přivítali dvě
vzácné návštěvy. První z nich byla herečka
Andrea Růžičková (hrála například Evu 
v seriálu Vyprávěj) s rodinou. Společně
zjistili, jak ošetřovatelé pracují, o jaká
zvířata se staráme a jak to u nás funguje. 

VZÁCNÉ NÁVŠTĚVY VE STANICI
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Foto 2x: oficiální video z návštěvy

„Stanice je v neustálém procesu proměny 
a zlepšování podmínek. I teď, mimo sezónu,
se pořád pracuje. Jak na zlepšení prostředí
pro zvířata, tak na vytvoření vhodných
podmínek pro návštěvníky. Od dubna do
října je totiž stanice otevřena všem.
Pravidelně tam vyráži rodiny i dětské
skupiny za poznáním a opravdu blízkým
setkáním s divokými zvířaty, které osud zavál
k dobrým lidem,“ píše Andrea na svém FB
profilu a my za to děkujeme. Z návštěvy
dokonce vzniklo video, které můžete vidět
tady: https://fb.watch/iAzsDyBqvB/.

Ve druhém případě jsme v rámci pracovního
výjezdu na Vysočinu rádi uvítali 1. místopřed-
sedkyni Poslanecké sněmovny PČR Věru
Kovářovou, kterou doprovázeli poslankyně
Jana Krutáková, poslanec z našeho kraje
Lukáš Vlček a radní Kraje Vysočina Pavel
Hájek. Připravili jsme jim prohlídku stanice Foto 2x: FB @vlcek.stan, profi l  Lukáše Vlčka

https://fb.watch/iAzsDyBqvB/


Díky grantu z MONETA Money Bank jsme
získali peníze, za které jsme vybudovali
voliéru pro veverky. Dále máme v plánu
nakoupit čtyři karanténní boxy pro malé
savce, hrabavé a vodní ptáky (mláďata
kachen, bažantů nebo třeba koroptviček) 
a tři boudy pro vydry.

GRANT MONETA MONEY BANK:
PENÍZE NEJEN NA VOLIÉRU PRO
VEVERKY 
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Náš návrh Pomáhejte s námi živočichům
 v nouzi patří mezi nejúspěšnější projekty

10. ročníku akce ČSOB pomáhá regionům.
Jednotliví dárci, Vy, jste přispěli částkou

58.500 Kč, tím jsme se za Vysočinu umístili
na druhé příčce a od banky jsme získali

40tisíc korun. Necelých a především
krásných téměř 100 tisíc korun využijeme

na dovybavení veterinární ošetřovny 
a pořídíme operační nástroje, vyšetřovací
osvětlení, instrumentační stolek a vše, co

je pro kvalitní veterinární péči třeba,
abychom našim zvířecím pacientům dali

větší šanci na uzdravení  a návrat do volné
přírody.

 
Video, kde vysvětlujeme, na co peníze

půjdou, můžete vidět tady.

PENÍZE OD ČSOB MÍŘÍ K NÁM 
DO STANICE, A TO DÍKY VÁM!

Foto 2x :  Jaroslav Loskot ,  Stan ice Pavlov

Foto 2x :  Jaroslav Loskot ,  Stan ice Pavlov

https://www.facebook.com/monetamoneybank/?__cft__%5b0%5d=AZWoMul6AgiFevV9u2MBGuZ4HCJjLGrcsLzVbVNILFJt25n2EXm_GbcaHTeO-jVdFQ2yW4ZG4g22a16aF9f5iY314_k9C8ZBKtHpc4hR9XiP5lj79qooJOp8buX4_BkjAiEBwjz7FaegRorsFWa0kpKE8S9T8HGNwFMLmQM_215ZQwG1N9HkuCu3dK4J5D-Pf14&__tn__=kK-R
https://csobpomaharegionum.csob.cz/detail-projektu/2375-pomahejte-s-nami-zivocichum-v-nouzi
https://youtu.be/vijZHGJgMDw


Do přírody se už bohužel nevrátí, nelétá. Ale nějakým zázrakem se
stalo, že je poštolka rudonohá k lidem velmi přátelská a milá. Je sice
mladá, ale takové chování u divokých zvířat rozhodně není
standardní.  Své dny tráví u kolegyně Petry, která ji bere na různé
výukové programy, protože není plachá a ani ji návštěvy nestresují.
Navíc je u nás velmi vzácná. Opravdový poklad.

Tradice říká, že nejlepší dobou pro odstrojení  je 6. leden, kdy slaví
svátek Tři králové. Ale spoustě lidem je líto nechat ho jen tak u
popelnic, a  tak ho mohli pečlivě zbavit všech ozdob a především
háčků a přivézt ho k nám do stanice. My totiž stromky  rádi
využijeme. Například jedličky každoročně dělají parádu v našich
voliérách, a protože dlouho vydrží a neopadají, tak určitě alespoň do
dubna.

V posledních týdnech byla naším pacientem krásná potápka roháč
se zlomenou čelistí. Potravu jsme jí museli ručně dávat hluboko do
zobáku. 
Věděli jste, že byla dříve ohroženým druhem, protože ji lidé lovili 
pro její peří, které používali na dámské klobouky?  To už se naštěstí
neděje…

Orel mořský Meggie bude letos slavit desetileté výročí svého pobytu
ve stanici. Vylíhla se v lese vzdáleném necelých deset kilometrů od
naší stanice. Bohužel při pádu z hnízda si poranila levý pařát a kvůli
těžkému zánětu jí upadl dráp ze zadního prstu. Léčba tak velkého
dravce byla velmi obtížná a zdlouhavá. Kvůli tomu se Meggie
nenaučila základní návyky lovu a letu, proto její vypuštění do přírody
není vhodné.

PŘÍBĚHY (NEJEN) ZVÍŘAT 
Z PAVLOVA
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D e n n ě  s p o ř á d á m

k r m e n í  z a  c c a  

1 0  k o r u n ,  a  t a k  s i  m ě

m ů ž e t e  a d o p t o v a t  z a

1 . 5 0 0  K č  n a  r o k .  

Tyto australské labutě se k nám
dostaly z Trhového Štěpánova.
Původně měly být okrasou
tamního rybníka, jenže když začalo
období hnízdění, začal samec
agresivně bránit svou rodinu -
kloval do lidí a aut a zastavoval
dopravu ve městě.
Labutím černým Césarovi 
a Kleopatře se u nás zatím daří, 
už vyvedli druhá mláďata. Mají
rádi zrní. Jelikož původní
domovinou těchto krásných labutí
je Austrálie, pomáhají nám
ukazovat různorodost přírody.
Ve volné přírodě u nás k vidění
nejsou.

LABUTĚ ČERNÉ CÉSAR 
A KLEOPATRA
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Jsme neziskovou organizací pečující o hendikepované
živočichy, které pak navracíme zpět do přírody. Zaměřujeme

se na problematiku druhové ochrany, výzkum a ochranu
vydry říční, ohrožených druhů sov nebo norka evropského.
Důležitou součástí našich aktivit v ekologické osvětě jsou

prohlídky záchranné stanice pro veřejnost a výukové
programy pro školy i školky.

I MALÝ ČIN
VYŽADUJE

VELKÉ SRDCE...

Stanice Pavlov, o. p. s., Pavlov 54, 584 01 Pavlov, IČ: 28771028, tel.: 734 309 798, 
email: zachranazvirat@stanicepavlov.cz, FB: @stanicepavlov, IG: @pavlovstanice

mailto:zachranazvirat@stanicepavlov.cz
https://www.facebook.com/stanicepavlov
https://www.instagram.com/pavlovstanice/

